
‘Wezijngekomen
omhethier te
maken,niet voor
dekleineklussen’

Erman Ilicak in Nieuwegein,
waar het hoofdkantoor van
Ballast Nedam is. ‘Ik heb
besloten niet naarmijn finan-
ciële adviseurs te luisteren.’
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Renaissance kocht Ballast Nedam voor te
veel geld en zette de zieltogende bouwer
op zijn kop. Topman Erman Ilicak voorziet
nu weer groei. Zelfs internationaal

ArendClahsen
Nieuwegein

Ooit hielpBallastNedamdeAfsluitdijk
bouwen, eenpronkstuk vanNederlandse
weg- enwaterbouwkunde.Maarnade
eeuwwisseling ginghet steeds slechter
metdebouweruitNieuwegein.Naaan-
houdende verliezenopprojecten zoals
de verbreding vandeautosnelwegA15
bij Rotterdam,wasBallastNedamop
stervennadood. Tot in juni 2015het
TurkseRenaissance eenboduitbracht.
Deondernemingwas gered.

Althans, voor even.De tegenvallersble-
venkomen.Topmanenoprichter vanRe-
naissanceErman Ilicakkreegbegin2016
vanzijnfinanciële adviseurs tehorendat
hij beterde stekkeruitBallast kon trek-
ken.Tochhieldhij vertrouwen.Afgelopen
jaarwasernogeenverlies van€60mln
doordeerfenisuithet verleden,maar vol-
gens Ilicakbreektnudegroeifaseaan.

VHet is op zijn zachtst gezegdgeeneen-
voudigeperiode geweest...
‘Hetwasde eerste keer datwe eenbedrijf
met zo’nomvangen zo veel verschil-
lende specialismenkochten.Daarom
warenweminder voorbereid.Ookwas
er eenbeperkte toegang tot informatie
vanwegedebeursnotering.Dat creëerde
verrassingen voor ons, ooknegatieve. Ik
herinnermij een citaat vanDikWessels
over de te lage inschrijvingendieBallast
Nedam inhet verledendeed, zoals bij de
provincialewegN31 inFriesland. Toen
dacht ikdat hijmisschienoverdreef.Nu
begrijp ikdat hij 100%gelijkhad.’

VHet is dus een serieuzeoptie geweest
omde stekker er uit te trekken?
‘Begin 2016 overwogenweomons ver-
lies te nemen.Maar ik geef niet snel op.
De tegenvallerswarenweliswaar een
negatieve ervaring,maar als ik naar de
mensenonder dehoogstemanagement-
laag keek, zag ik slimme, betrouwbare
mensen.Mensendie het bedrijf ken-
den.Dat gafmedehoopdatwe samen

de organisatie konden veranderen. Ik
heb eenklein teammeegebracht van
zes Turkse jongens die al langer bij Re-
naissancewerken, jong en slim. Samen
met de goedemensenbij BallastNedam
is daar een goed teamvan gemaakt. In
maart heb ik beslotenniet te luisteren
naarmijnfinanciële adviseurs endoor
te gaan.’

VWat is er gereorganiseerd?
‘Bijna iedereen is vanplek veranderd, be-
halve zoongeveer dedirectiechauffeur.
Hethele topmanagement is vervangen
doormensenuit lagere lagen.Na inter-
views, eerst in groepenendaarna indi-
vidueel, hebbenwede sleutelposities
ingedeeld. Toen is er geherstructureerd
en zijnwehier ingekrompen van twee to-
rensnaar éénkantoortoren.Ook lichtten
wedeprojectenop locatie door omtekij-
kenwatdeproblemenwaren.Daardoor
merkte ik ookdat klanten echt tevreden
zijnmetdeopkwaliteit gerichte cultuur
endedienstverlening vanBallastNe-
dam.Dat sterktemij inhet ideedat de
oudeproblemen vooral een zaak vanhet
hogeremanagementwaren.’

VToch lijkt het complex.Uwhoofdkan-
toor zit inTurkije.Hoe stuurt u zo’n
ingrijpende reorganisatie aan?
‘Het is gelukt omdatwe zeer gefocust
waren. Ikzelf kwamhier vijfmaanden
lang elke tweewekendrie dagenomalle
mensen te ontmoetenen tebegrijpen

watwe samenkunnendoen. Ik sliep in
eenhotel. Ikhebeenhuis inAmsterdam
(Ilicakkocht in 2015 voor €6,7mlneen
grachtenpand, red.),maarde reistijd
naarUtrecht kosttemeer tijddan ikkon
missen. Toenwehet teamhadden,werd
het simpel enkondenweeen strategie
ontwikkelen.Nietmijn strategie,maar
onze strategie.Wehebbennuelf busi-
nessunitswaarwe inwillen groeien.
Niet-kernactiviteiten, zoals het grond-
stoffenbedrijf of belangen in concessies,
hebbenwe verkocht ende cash terug la-
ten vloeien inhet bedrijf. Tegelijk is ernu
doorlopend scherpefinanciële controle
op tenders enprojecten.Ookbegonnen
onze regionalebedrijven en specialisti-
scheonderdelenweerwat opdrachten te
winnen.’

VBallastNedam is terug?
‘Ja dat zijnwe.Wewillen inonzedrie
Nederlandse regio’s uitbreiden,met
name indeRandstad.We richtenons
meer opprivate klanten enniet langer
vooral opoverheden.Wehadden in2016
eenomzet van circa €760mln; diewillen
we in2019 verdubbelen.Wewillenmet
projectontwikkelaars samenwerkenen
eventueel kapitaal inbrengenomcom-
plexeprojecten vandegrond te krijgen.
Wewillenonzebalans inzettenom
opdrachten tewinnen. Verder kijkenwe
naardeovernamevaneen installatiebe-
drijf. Andersbouwenwedat zelf op.We
willendatnietmeeruitbesteden.’

❛❛‘Bijna iedereenis
vanplekveranderd
bijBallastNedam,
behalvezoongeveer
dedirectiechauffeur’

Banken

Ballast Nedam heeft
afgelopen jaar nieuwe
kredietafsprakenmet de
banken gemaakt. Ilicak:

‘Voor onze overnamewaren
er nieuwe afspraken gemaakt
die weinig ruimte boden voor
expansie. Er waren allerlei be-
perkingen, omdat voor de over-
name niemand geloofde dat de
onderneming het zou overleven.
Dat gaf ons bij garanties en
kredietlimieten beperkingen die
ons remden bij nieuwe opdrach-
ten. Nu zijn er nieuwe afspraken.
De banken hebben de verbete-
ringen gezien.’

Ilicak roemt de kwaliteit van
de banken in Nederland. ‘Ze
begrijpen de dynamiek van
deze sector. Aan de ene kant
zijn ze voorzichtig met de risi-
co’s, maar ze willen bedrijven
steunen en aan het werk hou-
den. Ze zien het belang van de
sector voor economie en werk-
gelegenheid.We zijn in veel
landen actief, maar hier be-
schikken banken over een die-
pere kennis en zijn ze strikter en
helderder.’ Doordat Renaissan-
ce extra kapitaal heeft inge-
bracht, is de solvabiliteit, de
ratio voor de financiële dege-
lijkheid, van Ballast Nedam
verbeterd van 3,8% naar 6%.
Die zal de komende jaren vol-
gens Ilicak verder verbeteren
door winsten terug te laten
vloeien in het bedrijf.

VDat is eenambitieus groeidoel.
‘Dat is het.We zijnhier gekomenom
het temaken, niet omkleineklussen te
doen.BallastNedamzal ookweermeer
internationaal gaanopereren.Wewillen
20%vandeomzet uit het buitenland
halen, ondermeer opdeCariben,waar
BallastNedameengoedenaamheeft.
Onlangsheeft BallastNedamsamenmet
onzeDuitsedochter eenopdracht van
€120mln voor een fabriek vanSiemens
gekregen. Verder isBallastNedamsterk
inwaterwerkenen infrastructuurprojec-
ten als bruggenen tunnels.Die kennis
enhetmerkkanRenaissanceook in
anderemarktengebruiken,wellicht ook
weer inoffshore.Dekomende vier tot vijf
jaar ligt de focus echter opNederland,
een vandemeest veelbelovendemarkten
watbetreft debouw.Wewillen eerst een
goedebasis opbouwen.Wegaandit jaar
ookweermensenaannemen.’

VKijkt uover eenpaar jaarmet genoe-
gen terugopdeovernameendeprijs die
uheeft betaald?
‘Ik kijknooit terug. Ikhoopdat ik enBal-
lastNedamdanmooie opdrachtenuit-
voeren enmetde zakenbezig zijn. Per-
soonlijk ben ik ergblij datwedit gedaan
hebben.Hetwas eengroteuitdaging
voormij enmijn collega’s hier.Weheb-
ben te veel betaald.Maar in eengevecht
tel je niet de stotendie je krijgt. Jemoet
overleven endathebbenwegedaan.Nu
gaat hetmakkelijkerworden.’

❛❛‘Ineengevecht tel
jenietdestoten
diekrijgt. Jemoet
overlevenendat
hebbenwegedaan’
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